
P R O T O K Ó Ł  NR  X/20 
Z OBRAD X SESJI ZWYCZAJNEJ  

RADY GMINY PŁASKA 
Z DNIA 29 STYCZNIA 2020 R. 

 
           Obrady X sesji zwyczajnej otworzyła o godz. 13:10 Przewodnicząca Rady Gminy 

Alicja Polkowska (obrady sesji odbyły się w sali konferencyjnej budynku Gminnego Ośrodka 

Kultury w Płaskiej).   

Przewodnicząca Rady Gminy – Alicja Polkowska powitała Wójta Gminy Płaska – 

Wiesława Gołaszewskiego,  Sekretarza Gminy – Macieja Zdancewicza, Skarbnika Gminy – 

Elżbietę Krauze, Dyrektora GOK – Katarzynę Jadeszko oraz Radnych, Sołtysów, 

zaproszonych gości. 

Przewodnicząca Rady Gminy oświadczyła, że zgodnie z listą obecności aktualnie                

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych (nieobecni radni Wydra P. i Juszkiewicz M.), co wobec 

ustawowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 

 

 

 Ad.2. 

            Następnie Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad sesji, który  przedstawiał się 

następująco: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta Gminy z okresu międzysesyjnego. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych.  

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Płaska na lata 2020-2034.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Płaska na rok 2020: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

2) odczytanie opinii i wniosków stałych komisji rady gminy; 

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

4) dyskusja oraz głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Płaska. 

12. Wolne wnioski. 

13. Zamknięcie sesji. 

 



Do porządku obrad nie zgłoszono uwag i w wyniku głosowania został jednomyślnie                 

13 głosami “za” zatwierdzony, po czym przystąpiono do jego realizacji. 

Imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

 

 

Ad.3.  

 Do protokołu z poprzedniej sesji radni nie zgłosili żadnych uwag i został on przyjęty 

bez czytania 13 głosami “za”. 

Imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

 

 

Ad. 4.  

Wójt Gminy przedstawił informację z wykonywania uchwał Rady Gminy i z pracy w 

okresie międzysesyjnym. Omówił między innymi podjęte Zarządzenia w sprawach:  

- określenia sposobu wykonania uchwał Rady Gminy, 

- zmian w budżecie Gminy Płaska na 2019 r., 

- wyborów uzupełniających Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Rudawka, 

- przyjęcia projektów uchwał Rady Gminy, 

- wypłacenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2019 rok, 

- podania do publicznej wiadomości informacji o przystąpieniu do wyborów uzupełniających 

ławników do sądów powszechnych na kadencję od 2020 r. do 2023 r. oraz liczbie ławników 

wybieranych przez Radę Gminy Płaska. 

Wójt Gminy poinformował, iż podczas wyborów uzupełniających Sołtysa nie został 

wybrany Sołtys w Rudawce. Statut nie przewiduje sytuacji, w której nie ma sołtysa oraz 

konsekwencji z tego powodu. Przeprowadzone zostaną konsultacje z Radcą Prawnym oraz 

Radą Gminy. Poinformował również o wyborach uzupełniających ławników do sądów 

powszechnych na kadencję od 2020 r. do 2023 r.  

Wójt Gminy zaznaczył, iż odbyło się spotkanie z mieszkańcami w miejscowości 

Gruszki. Tematem spotkania była jakość dostarczanej wody z wodociągu. Zakład Gospodarki 

Komunalnej ma ograniczone fundusze. W 2020 roku w kosztach musi uwzględnić podwyżkę 

płac, która będzie wynosiła około 74 tys. zł, w związku z wzrostem płacy minimalnej. W 

wyniku zmiany obowiązujących przepisów do końca 2020 roku należy wykonać analizę 

ryzyka w 5 hydroforniach - koszt minimalny to około 70 tys. zł, a maksymalny to około 180 

tys. zł. Zakład Gospodarki Komunalnej musi też uwzględnić wzrost energii elektrycznej 

szacowany na poziomie 40% lub więcej, czyli ponad 50 tys. zł. Należy również odnowić trzy 

operaty wodno-prawne, co stanowi koszt około 11 tys. zł. Koszty utrzymania hydroforni w 

tym roku to około 300 tys. zł. W 2019 roku dochody z wszystkich hydroforni wyniosły około 

261tys. zł. Aby opłacić wszystkie koszty funkcjonowania i uwzględnić podwyżki wynikające 

z obowiązujących przepisów, Zakład Gospodarki Komunalnej planuje podnieść opłaty za 

wodę. Brakuje funduszy na remonty bieżące w hydroforniach. Około 30 lat temu zbudowano 

na terenie gminy 5 hydroforni. Modernizacja systemu uzdatniania wody to koszt około 8 mln. 

zł, których gmina nie posiada. W ramach prac remontowych należałoby budować systemy 

uzdatniania, połączyć wszystko, ustawić przepompownię, zbiorniki wyrównawcze itd. 

Próbujemy ratować sytuację hydroforni w Gruszkach, na bieżąco prowadzone są prace, aby 

poprawić jakość wody. 



Ad. 5. i 6.  

- Radna Mirosława Sławińska zaznaczyła, iż z spotkania z mieszkańcami w Gruszkach, 

zorganizowanego przez członka Rady Sołeckiej Panią Tomczyk, został sporządzony protokół, 

który można przesłać radnym do zapoznania. 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby Radna Mirosława Sławińska 

przesłała radnym protokół ze spotkania w Gruszkach, celem zapoznania oraz ewentualnego 

przeprowadzenia dyskusji na komisji.  

- Radna Mirosława Sławińska poruszyła również temat przywrócenia kursu autobusu, np. dwa 

razy w tygodniu, aby osoby starsze mogły dojechać do Płaskiej do lekarza, apteki czy też 

Augustowa. 

Wójt Gminy poinformował, iż gmina nie posiada funduszy na przywrócenie kursu 

autobusu. Były w Starostwie wstępnie liczone koszty uruchomienia takich kursów. Koszt 

jednego wozokilometra to około 5,50 zł, z czego dopłata rządowa do km wynosi 1 zł. Trasa 

do Płaskiej jest trasą nie rentowną. Transport spółki PKS nie będzie utrzymywał takich linii. 

W roku 2020 jest trudna sytuacja finansowa, w budżecie brakuje funduszy na uruchomienie 

takiego kursu.  

- Radna Aneta Tarasiewicz zwróciła się z zapytaniem dotyczącym przeznaczenia dotacji na 

cmentarze. 

Wójt Gminy poinformował, iż Wojewoda przyznał dotację. Wpłynęły środki do 

budżetu w wysokości około 11 tys. zł, ale nie ma jeszcze informacji na piśmie odnośnie celu 

ich przeznaczenia.  

- Radny Jerzy Okuniewski zwrócił się z zapytaniem dotyczącym wiosennego żwirowania 

dróg. 

Wójt Gminy poinformował, iż w budżecie zostały zaplanowane środki na żwirowanie 

dróg w wysokości 100 tys. zł, są one o połowę niższe niż w roku ubiegłym. Oczekujemy na 

informację z ministerstwa odnośnie zwiększenia dotacji na oświatę. Jeśli środki te nie zostaną 

zwiększone, będziemy zmuszeni do minimalizowania wszystkich kosztów z przeznaczeniem 

na podstawowe funkcjonowanie gminy. 

- Radna Edyta Skubis zwróciła się z zapytaniem dotyczącym podłączeń do internetu w 

miejscowości Mołowiste.  

Wójt Gminy poinformował, iż podłączenia do internetu trwają. Podłączenia w 

odległości do 200 m od światłowodu wykonywane są na bieżąco. W przypadkach powyżej 

200 m doliczane są koszty rozciągnięcia światłowodu. Przy dużych odległościach 

prowadzone są uzgodnienia bezpośrednio z zainteresowanym. Wszelkie niejasności należy 

zgłaszać do pracownika Urzędu Gminy.  

- Radny Jerzy Okuniewski zwrócił się z zapytaniem dotyczącym podłączeń do internetu w 

miejscowości Rubcowo. 

Wójt Gminy poinformował, iż w Rubcowie sieć internetowa jest tylko w części 

miejscowości, ponieważ ze względu na duże rozdrobnienie i związane z tym znaczne 

odległości koszty podłączeń są wysokie. Działające obecnie pasmo sieci Wifi zostanie 

wygaszone z końcem tego roku. W trakcie roku sytuacja podłączeń zostanie wyjaśniona. 

 

 

 

 



Ad.7. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Płaska na lata 2020-2034. Zachowane zostają 

wszystkie wskaźniki wynikające ze spłaty zobowiązań  na cały okres obowiązywania WPF do 

2034 roku. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Płaska na 

lata 2020 – 2034 uzyskał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Problemy z 

zestawieniem budżetu na 2020 rok związane są ze spadkiem w dochodach z podatku 

dochodowego oraz podwyżkami w dziale oświaty. Ze względu na malejącą liczbę dzieci 

zmniejsza się także subwencja oświatowa, która liczona jest na jedno dziecko. W stosunku do 

roku ubiegłego liczba dzieci uczęszczających do szkoły zmalała o 40 dzieci. Ponadto wzrosła 

płaca minimalna od stycznia 2020 roku. Koszty utrzymania rosną, a dochody maleją. 

Dodatkowo dochodzą problemy z hydroforniami. Minimalizujemy wydatki i szukamy 

oszczędności. W budżecie na ten rok nie ma przewidzianych inwestycji. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tadeusz Wasilewski odczytał Uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białystoku w sprawie wyrażenia opinii o 

projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Płaska na lata 2020-2034 

(Uchwała Nr V-00311-25/19 z dnia 12 grudnia 2019 roku) – opinia pozytywna. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Płaska na lata 2020-2034, po czym przystąpiono 

do głosowania. Uchwała Nr X/89/20 została podjęta jednomyślnie 13 głosami „za” i stanowi 

wraz z imiennymi wynikami głosowania, załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 8. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Płaska na rok 2020. Dochody w 2020 roku wynoszą około 13,127 mln zł. W 

porównaniu do roku ubiegłego, gdzie dochody wynosiły 14,7 mln zł, różnica wynosi około 

1,6 mln zł mniej. Wydatki w 2020 wynoszą około 12,466 mln zł. W porównaniu do roku 

ubiegłego, gdzie wydatki wynosiły 16,035 mln. zł, różnica to około 3,6 mln na niekorzyść 

gminy. W 2019 roku były prowadzone inwestycje na kwotę 4,3 mln zł, natomiast na rok 

obecny nie ma zaplanowanych inwestycji, ze względu na brak funduszy. Dział oświaty to 

wydatki rzędu 4 mln. zł, subwencja oświatowa to około 2 mln. zł. Po zestawieniu wszystkich 

kosztów, brakuje około 2 mln. zł na oświatę. Wszystkie jednostki podległe – Dyrektor Szkoły, 

Dyrektor GOPS, Dyrektor GOK, Dyrektor Biblioteki, otrzymali polecenie cięcia kosztów, 

aby zbilansować i zamknąć budżet. Jeśli nie zmieni się system liczenia subwencji oświaty to 

będziemy w bardzo trudnej sytuacji. Zadłużenie wynosi 4,6 mln. zł, zostało zwiększone w 

związku z zaciągniętym kredytem na kwotę 1,5 mln. zł w 2019 roku na budowę drogi 

Rudawka – przejście graniczne w Kurzyńcu, otwarcie Punktu Przedszkolnego oraz remont 

hydroforni w Gruszkach. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła przewodniczących poszczególnych Komisji 

stałych Rady Gminy, aby odczytali opinie w sprawie projektu budżetu gminy na 2020 rok: 

- Opinie Komisji Budżetowej Gminy Płaska w sprawie projektu budżetu Gminy Płaska na  

2020 rok przedstawiła Przewodnicząca Komisji – Dorota Kuźnicka.  



- Opinie Komisji Gospodarczej i Spraw Społecznych w sprawie projektu budżetu Gminy 

Płaska na 2020 rok przedstawiła Przewodnicząca Komisji – Mirosława Sławińska. 

- Opinie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie projektu budżetu Gminy Płaska na 

2020 rok przedstawił Przewodniczący Komisji – Andrzej Jadeszko.  

- Opinie Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu budżetu Gminy Płaska na 2020 rok 

przedstawiła Zastępca Przewodniczącego Komisji – Aneta Tarasiewicz. 

 Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Aneta Tarasiewicz odczytała Uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białystoku w sprawie wyrażenia opinii o 

projekcie uchwały budżetowej Gminy Płaska na 2020 rok (Uchwała Nr V-00310-25/19 z dnia 

12 grudnia 2019 roku) – opinia pozytywna. 

Radca Prawny Andrzej Chmielecki dołączył do obrad sesji o godz. 14.05. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tadeusz Wasilewski odczytał projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Płaska na rok 2020, a następnie radni przystąpili do 

głosowania, w wyniku którego 12 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymuję się” (E. Skubis) 

podjęli  uchwałę Nr X/90/20. 

Uchwała oraz imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu.   

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 14.07 ogłosiła przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 14.22. 

 

 

Ad. 9.  

Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok 

budżetowy 2021. Zgodnie z projektem uchwały poinformował, iż proponuje się 

niewyodrębnianie funduszu sołeckiego. Ze względu na trudną sytuację finansową, gmina 

szuka oszczędności. Poczynione zostały inwestycje, które służą wszystkim mieszkańcom, w 

związku z czym spłacamy kredyty. Mamy trudną sytuację w hydroforni w Gruszkach, na 

bieżąco prowadzone są prace, aby poprawić jakość wody. Brakuje funduszy na remonty 

bieżące w hydroforniach. 

Sołtys Grażyna Skrzyszewska poinformowała, iż od około 15 lat istnieje fundusz 

sołecki, który nie był wyodrębniany w gminie Płaska. 

Wójt Gminy dodał, iż jesteśmy gminą, która ma najniższy dochód spośród gmin w 

powiecie augustowskim, ze względu na małą liczbę mieszkańców. Musimy uwzględniać 

potrzeby wszystkich mieszkańców. Budżet to około 13 mln. zł. Jest on niski porównując do 

innych gmin, gdzie budżet sięga 30 mln i więcej. Sytuacja jest trudna i szukamy racjonalnych 

rozwiązań, które pozwolą na funkcjonowanie. W roku ubiegłym gmina rozwijała się, a w tym 

szukamy oszczędności, aby utrzymać wszystko. Decyzje muszą być odpowiedzialne. Być 

może w przyszłości będziemy zmuszeni do zamknięcia GOK-u czy szkoły.  

Radca Prawny dodał, iż fundusz sołecki nie jest funduszem obligatoryjnym. 

Ustawodawca przewidział różne uwarunkowania, różnych gmin. W innych gminach sołectwa 

potrafią liczyć więcej mieszkańców, niż cała nasza gmina. Mała gęstość zaludnienia na 



dużym obszarze powoduje duże koszty utrzymania infrastruktury, np. szkoły. Fundusz sołecki 

uaktywnia społeczność lokalną, ale z perspektywy gminy blokuje pewną część pieniędzy na 

rzecz poszczególnych sołectw. Będą to nieduże pieniądze. Sołectwa nie będą w stanie 

samodzielnie wybudować drogi czy zmodernizować hydroforni. Takie rozdysponowanie 

budżetu, może spowodować brak funduszy na niezbędne rzeczy potrzebne do funkcjonowania 

całej gminy. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 

rok budżetowy 2021, a następnie radni w wyniku głosowania 12 głosami „za” i 1 głosem 

„przeciw” (E. Skubis) podjęli uchwałę Nr X/91/20.  

Uchwała oraz imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

 

  

Ad. 10. 

 Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. Poinformował, iż zobligowani jesteśmy do 

podjęcia w/w uchwały na podstawie art. 6r ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach. Uchwała ta była wcześniej podjęta przez Radę Gminy w 

2017 roku. Obecna uchwała jest dostosowaniem do obowiązujących przepisów i zmian w 

regulaminie czystości i porządku, w zakresie odbieranych frakcji odpadów, bioodpadów oraz 

częstotliwości odbioru odpadów. Gmina przejmuje obowiązki w zakresie wyposażenia 

nieruchomości w worki służące do zbierania segregowanych odpadów komunalnych jako 

część usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych.  

Radni nie zgłosili żadnych zastrzeżeń i w wyniku głosowania 13 głosami „za” podjęli 

uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów.  

Uchwała Nr X/92/20 oraz imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

 

 

Ad. 11 

Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Płaska. Poinformował, iż regulamin Rada Gminy 

przyjęła w listopadzie ubiegłego roku. Zmiana związana jest z naniesieniem uwag Wydziału 

nadzoru polegających na skreśleniu wyrażenia "niezwłocznie" w § 4 ust. 1 pkt 4 oraz 

skreśleniu § 16 regulaminu. Ponadto w zmianie regulaminu dodajemy w § 3 ust. 2 punkty 10 i 

11 o treści: 

„10) odpady niebezpieczne; 

11) odpady niekwalifikujące się do odpadów medycznych powstałych w gospodarstwie 

domowym w wyniku przyjmowania produktów leczniczych w formie iniekcji i prowadzenia 

monitoringu poziomu substancji we krwi w szczególności igieł i strzykawek.” 

oraz w § 12 po ust. 9 kropkę zastępuje się średnikiem i dodaje się ust. 10 - ust. 12 o treści: 



„10. Odpady z tekstyliów lub odzież można umieszczać w pojemnikach znajdujących się 

na terenie gminy lub przekazać do punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych; 

11. Odpady niebezpieczne należy przekazać w oryginalnych opakowaniach do punktu 

sprzedaży lub uprawnionemu podmiotowi; 

12. Odpady niekwalifikujące się do odpadów medycznych powstałych w gospodarstwie 

domowym w wyniku przyjmowania produktów leczniczych w formie iniekcji i prowadzenia 

monitoringu poziomu substancji we krwi, w szczególności igieł i strzykawek należy wrzucać 

do oznakowanych pojemników przeznaczonych na ww. odpady lub przekazać do punktu 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych”. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały, a następnie radni w wyniku 

głosowania 13 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr X/93/20 w sprawie zmiany regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Płaska. 

Uchwała oraz imienne wyniki głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

 

 

Ad. 12. 

W ramach punktu "wolne wnioski" poruszono następujące sprawy: 

 - Przewodnicząca Rady Gminy przekazała informację na temat bezpłatnych szkoleń 

realizowanych w ramach projektu pn. „Akademia kompetencji cyfrowych dla mieszkańców 

województwa pomorskiego, warmińsko – mazurskiego, podlaskiego”. Projekt ten 

realizowany jest w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020, III osi 

Priorytetowej: Cyfrowe Kompetencje Społeczeństwa, Działania 3.1 Działania szkoleniowe na 

rzecz rozwoju kompetencji cyfrowych. Realizacja projektu pozwoli na podniesienie 

kompetencji cyfrowych mieszkańców Gminy Płaska,  którzy zostaną przeszkoleni w zakresie 

korzystania z Internetu, w tym e-usług. 

- Sołtys Grażyna Skrzyszewska zwróciła się z zapytaniem dotyczącym przekazania 

komputerów po zrealizowaniu w/w szkoleń.  

 Sekretarz Gminy poinformował, iż komputery zakupione w ramach projektu, po jego 

zakończeniu zostaną przekazane do Szkoły Podstawowej. 

- Mieszkaniec Katarzyna Tomczyk zwróciła się z zapytaniem odnośnie informacji o adresie 

PSZOK zorganizowanym dla gminy Płaska. 

Wójt Gminy poinformował, iż adres PSZOK oraz szczegółowe informacje na ten 

temat zostały zamieszczone w Głosie Płaskiej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

Informacji udziela również pracownik Urzędu Gminy. Obecnie PSZOK zorganizowany jest w 

Augustowie przez firmę MPO odbierającą odpady z terenu gminy. Punkt odbioru odpadów 

zlokalizowany jest przy ulicy Aleje Kardynała Stefana Wyszyńskiego 2, czynny od wtorku do 

piątku w godzinach od 12:00 do 16:00.  Przekazywane do PSZOK są odpady nie ujęte w 

zbiórce odpadów komunalnych w systemie workowym, po wcześniejszym uzgodnieniu 

terminu. W najbliższym czasie, po uzgodnieniach, zgodnie z wymogami sanitarnymi, zostanie 

ustawiony pojemnik na igły i strzykawki w okolicy ośrodka zdrowia.  

- Sołtys Sołectwa Gruszki Józef Jatkowski zwrócił się z propozycją przeniesienia świetlicy 

wiejskiej z budynku szkoły do budynku, w którym była wcześniej. Zwrócił się również z 

zapytaniem dotyczącym, wysokości wynagrodzenia radnych oraz ilości zatrudnionych osób w 

CIT w GOK-u. 



 Wójt Gminy poinformował, iż nasza gmina jest mała. Następują zmiany w systemie 

zatrudnienia. Na tym terenie rolnictwo skończyło się, coraz mniej osób trudni się też pracą w 

lesie. Szukamy perspektyw dalszego rozwoju poprzez zwiększanie potencjału turystycznego 

(CIT w Płaskiej), aby ludzie tutaj zostali, a gmina mogła przetrwać. Obecnie w gminie jest 

2540 mieszkańców, to około 100 osób mniej, niż kilka lat temu. W roku ubiegłym w Parafii 

Mikaszówka ubyło 21 osób - był 1 chrzest (osób miejscowych) i 22 pogrzeby. Na chwilę 

obecną turystyka jest jedynym kierunkiem rozwoju, żeby zatrzymać ludzi młodych. Stąd 

inwestycja w drogę Rudawka – przejście graniczne w Kurzyńcu. Staramy się ożywić te 

tereny, by Kanał Augustowski stał się kołem napędowym turystyki w naszej gminie. 

Wójt Gminy poinformował, iż Rada Sołectwa Gruszki zorganizowała spotkanie 26 

stycznia w niedzielę, bez wcześniejszego powiadomienia i ustalenia terminu. W tym dniu 

zaplanowany był pobyt brygady wojsk terytorialnych, więc miejsce na spotkanie było 

ograniczone. Budynek starej świetlicy w Gruszkach jest w złym stanie technicznym, wymaga 

gruntownego remontu, ponieważ grozi zawaleniem, w związku z czym świetlica została 

przeniesiona do budynku szkoły. W przyszłości należy ustalać terminy spotkań z 

wyprzedzeniem, aby uniknąć nieporozumień. 

- Mieszkaniec Pani Katarzyna Tomczyk poinformowała, iż spotkanie w Gruszkach odbyło się 

z jej inicjatywy. Termin spotkania był wyznaczony na niedzielę, ponieważ wiele osób w ciągu 

tygodnia przebywa poza terenem gminy, więc nie mogłoby uczestniczyć w spotkaniu. 

Informacja o organizacji spotkania została dostarczona w środę do Urzędu Gminy. 

Wójt Gminy zaznaczył, iż informację o spotkaniu otrzymał w piątek. Spotkanie w 

niedzielę nie jest problemem. Należy jednak wcześniej uzgodnić spotkanie, potwierdzić 

obecność oraz  ustalić czy dany termin jest wolny, aby uniknąć nieporozumień. 

Przewodnicząca Rady Gminy dodała, iż złożenie informacji o spotkaniu, bez 

wcześniejszego uzgodnienia terminu oraz potwierdzenia obecności jest niewłaściwe. W 

przyszłości należy poczynić odpowiednie kroki związane z organizacją. 

Dyrektor GOK w Płaskiej Katarzyna Jadeszko poinformowała, iż spotkania powinny 

być ustalane przynajmniej z tygodniowym wyprzedzeniem. Przekazanie w ostatniej chwili 

informacji o spotkaniu to nie to samo co wcześniejsze uzgodnienie. W tym terminie świetlica 

była zarezerwowana na inne potrzeby. 

- Radca Prawny odpowiadając na wcześniejsze pytanie sołtysa Jatkowskiego odnośnie CIT w 

Płaskiej poinformował, iż 30 lat temu, przy zamkniętych granicach, ruch turystyczny 

obywateli odbywał się w granicach kraju. Obecnie gmina Płaska jest terenem turystycznym i 

prawdopodobnie jest to jedyny kierunek rozwoju, w którym gmina mogłaby podążać. 

Obecnie coraz mniej osób trudni się pracą w lesie, na tych terenach brak rolnictwa i 

przemysłu powoduje, że turystyka i agroturystyka jest szansą dla gminy oraz jej mieszkańców 

na zapewnienie bytu. Centrum Informacji Turystycznej jest niezbędne, aby przygotować 

ofertę turystyczną zachęcającą turystów do przyjazdu. Trzeba szukać pomysłów oraz 

wzbogacać oferty, ponieważ obecnie jest zupełnie inna sytuacja, to gmina powinna 

dostosować się do otoczenia, aby być atrakcyjną i zachęcać turystów do odwiedzania tej 

części Puszczy Augustowskiej. 

- Radny Grzegorz Demski zaznaczył, iż turyści przyjeżdżają latem od kwietnia do 

października. Poza sezonem nie ma tutaj ruchu turystycznego. 



Wójt Gminy zaznaczył, iż nawet jeśli jest sezonowość to pracowników trzeba 

utrzymywać całorocznie. Pracownicy tylko latem pracują na pełen etat, poza sezonem pracują 

na połowie etatu. Obsługa zewnętrzna byłaby bardziej kosztowna. 

- Wójt Gminy odniósł się do wcześniejszego pytania sołtysa Jatkowskiego dotyczącego 

wysokości wynagrodzenia radnych informując, iż zostało sporządzone zestawienie diet 

radnych w pobliskich gminach (zestawienie przekazano radnym), z którego można 

wywnioskować, iż w gminie Płaska diety radnych są niższe, bądź porównywalne do innych 

gmin. 

- Sołtys Sołectwa Sucha Rzeczka Zbigniew Kozłowski poinformował, iż w ubiegłym roku 

został złożony wniosek o wycięcie drzew na drodze gminnej w Suchej Rzeczce. W decyzji 

poinformowano, iż zostaną one wycięte po okresie lęgowym. Na chwilę obecną drzewa nie 

zostały usunięte. Zwrócił się również z zapytaniem dotyczącym remontu mostu w Żylinach. 

 Wójt Gminy poinformował, iż most znajduje się na drodze powiatowej. Planowana 

jest budowa obwodnicy Augustowa, która miałaby przebiegać przez te tereny, co oznaczałoby 

przecięcie Puszczy Augustowskiej na pół. W założeniach planowana jest budowa mostu przez 

Kanał Augustowski, co pozwoliłoby na połączenie ruchu tranzytowego TIR-ów z 

Białegostoku trasą 19-stką do przejścia granicznego w Ogrodnikach. Planowana jest również 

przebudowa drogi przejście graniczne Ogrodniki - Augustów. Obecnie prowadzone są 

rozmowy, oczekujemy na decyzję Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Po 

uzyskaniu pewnych informacji w/w zakresie, zostaną one przekazane mieszkańcom w Głosie 

Płaskiej. 

Wójt Gminy dodał również, iż po zapoznaniu z dokumentacją, drzewa na drodze 

gminnej przeznaczone do usunięcia, zostaną wycięte. 

 

 

Ad. 13. 

Wobec zrealizowania porządku obrad i braku dalszych głosów w punkcie "Wolne 

wnioski"  Przewodnicząca Rady Gminy – Alicja Polkowska o godzinie 15:23 zamknęła 

obrady X zwyczajnej sesji Rady Gminy Płaska. 

 

 

 

Protokołowała:   

Monika Brzostowska 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Wprowadź nazwę pliku 
>>>>> Sesja-X-2020 

Wprowadź miejscowość 
>>>>> Płaska 

Wprowadź datę  >>>>> 29 stycznia 2020 r. 

                  

                  

  Płaska, dn.: 29 stycznia 2020 r. 

1 1. 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

          GŁOSOWAŁO:  13     

          głosowało ZA: 13     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Jadeszko Andrzej głosował ZA   

    2 Demski Grzegorz głosował ZA   

    3 Abrycka Anna głosował ZA   

    4 Wasilewski Tadeusz głosował ZA   

    5 Polkowska Alicja głosował ZA   

    6 Ślużyńska Katarzyna głosował ZA   

    7 Lesiecki Stanisław głosował ZA   

    8 Tarasiewicz Aneta głosował ZA   

    9 Skubis Edyta głosował ZA   

    10 Kuźnicka Dorota głosował ZA   

    11 Okuniewski Jerzy głosował ZA   

    12 Juszkiewicz Marek nie głosował   

    13 Wydra Piotr nie głosował   

    14 Bagiński Jan głosował ZA   

    15 Sławińska Mirosława głosował ZA   

                  

                  

  Płaska, dn.: 29 stycznia 2020 r. 

2 2. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

          GŁOSOWAŁO:  13     

          głosowało ZA: 13     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     



    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Jadeszko Andrzej głosował ZA   

    2 Demski Grzegorz głosował ZA   

    3 Abrycka Anna głosował ZA   

    4 Wasilewski Tadeusz głosował ZA   

    5 Polkowska Alicja głosował ZA   

    6 Ślużyńska Katarzyna głosował ZA   

    7 Lesiecki Stanisław głosował ZA   

    8 Tarasiewicz Aneta głosował ZA   

    9 Skubis Edyta głosował ZA   

    10 Kuźnicka Dorota głosował ZA   

    11 Okuniewski Jerzy głosował ZA   

    12 Juszkiewicz Marek nie głosował   

    13 Wydra Piotr nie głosował   

    14 Bagiński Jan głosował ZA   

    15 Sławińska Mirosława głosował ZA   

                  

                  

  Płaska, dn.: 29 stycznia 2020 r. 

3 3. 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Płaska na lata 2020-2034. 

          GŁOSOWAŁO:  13     

          głosowało ZA: 13     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Jadeszko Andrzej głosował ZA   

    2 Demski Grzegorz głosował ZA   

    3 Abrycka Anna głosował ZA   

    4 Wasilewski Tadeusz głosował ZA   

    5 Polkowska Alicja głosował ZA   

    6 Ślużyńska Katarzyna głosował ZA   

    7 Lesiecki Stanisław głosował ZA   

    8 Tarasiewicz Aneta głosował ZA   

    9 Skubis Edyta głosował ZA   

    10 Kuźnicka Dorota głosował ZA   

    11 Okuniewski Jerzy głosował ZA   

    12 Juszkiewicz Marek nie głosował   

    13 Wydra Piotr nie głosował   

    14 Bagiński Jan głosował ZA   

    15 Sławińska Mirosława głosował ZA   



                  

  Płaska, dn.: 29 stycznia 2020 r. 

4 4. 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Płaska na 
rok 2020. 

          GŁOSOWAŁO:  13     

          głosowało ZA: 12     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 1     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Jadeszko Andrzej głosował ZA   

    2 Demski Grzegorz głosował ZA   

    3 Abrycka Anna głosował ZA   

    4 Wasilewski Tadeusz głosował ZA   

    5 Polkowska Alicja głosował ZA   

    6 Ślużyńska Katarzyna głosował ZA   

    7 Lesiecki Stanisław głosował ZA   

    8 Tarasiewicz Aneta głosował ZA   

    9 Skubis Edyta 
WSTRZYMAŁ 

się   

    10 Kuźnicka Dorota głosował ZA   

    11 Okuniewski Jerzy głosował ZA   

    12 Juszkiewicz Marek nie głosował   

    13 Wydra Piotr nie głosował   

    14 Bagiński Jan głosował ZA   

    15 Sławińska Mirosława głosował ZA   

                  

                  

                  

  Płaska, dn.: 29 stycznia 2020 r. 

5 5. 9. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok 
budżetowy 2021. 

          GŁOSOWAŁO:  13     

          głosowało ZA: 12     

          głosowało PRZECIW: 1     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Jadeszko Andrzej głosował ZA   

    2 Demski Grzegorz głosował ZA   

    3 Abrycka Anna głosował ZA   



    4 Wasilewski Tadeusz głosował ZA   

    5 Polkowska Alicja głosował ZA   

    6 Ślużyńska Katarzyna głosował ZA   

    7 Lesiecki Stanisław głosował ZA   

    8 Tarasiewicz Aneta głosował ZA   

    9 Skubis Edyta 
głosował 
PRZECIW   

    10 Kuźnicka Dorota głosował ZA   

    11 Okuniewski Jerzy głosował ZA   

    12 Juszkiewicz Marek nie głosował   

    13 Wydra Piotr nie głosował   

    14 Bagiński Jan głosował ZA   

    15 Sławińska Mirosława głosował ZA   

                  

                  

                  

  Płaska, dn.: 29 stycznia 2020 r. 

6 6. 10. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

          GŁOSOWAŁO:  13     

          głosowało ZA: 13     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Jadeszko Andrzej głosował ZA   

    2 Demski Grzegorz głosował ZA   

    3 Abrycka Anna głosował ZA   

    4 Wasilewski Tadeusz głosował ZA   

    5 Polkowska Alicja głosował ZA   

    6 Ślużyńska Katarzyna głosował ZA   

    7 Lesiecki Stanisław głosował ZA   

    8 Tarasiewicz Aneta głosował ZA   

    9 Skubis Edyta głosował ZA   

    10 Kuźnicka Dorota głosował ZA   

    11 Okuniewski Jerzy głosował ZA   

    12 Juszkiewicz Marek nie głosował   

    13 Wydra Piotr nie głosował   

    14 Bagiński Jan głosował ZA   

    15 Sławińska Mirosława głosował ZA   

                  

                  



                  

  Płaska, dn.: 29 stycznia 2020 r. 

7 7. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Płaska. 

          GŁOSOWAŁO:  13     

          głosowało ZA: 13     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Jadeszko Andrzej głosował ZA   

    2 Demski Grzegorz głosował ZA   

    3 Abrycka Anna głosował ZA   

    4 Wasilewski Tadeusz głosował ZA   

    5 Polkowska Alicja głosował ZA   

    6 Ślużyńska Katarzyna głosował ZA   

    7 Lesiecki Stanisław głosował ZA   

    8 Tarasiewicz Aneta głosował ZA   

    9 Skubis Edyta głosował ZA   

    10 Kuźnicka Dorota głosował ZA   

    11 Okuniewski Jerzy głosował ZA   

    12 Juszkiewicz Marek nie głosował   

    13 Wydra Piotr nie głosował   

    14 Bagiński Jan głosował ZA   

    15 Sławińska Mirosława głosował ZA   

                  
 

 


